
Gebiedsverkenner Gert Jan te Gronde heeft een inventarisatie van het gebied gedaan. Deel van de 
conclusie; gebied kent toekomst gerichte boeren (met ambitieuze opvolging) met belangstelling voor 
toekomstperspectief.  

Start gebiedsproces; focus ligt te veel op zon wat andere onderwerpen/kansen in het gebiedsproces 
te niet doet. Onduidelijkheid over initiatieven zonnevelden en een concrete doelstelling vanuit de 
gemeente zorgen voor irritatie bij bewoners van het gebied.  

Doelstelling van 88 TJ werd in het gebied als zeer fors ontvangen. Duidelijkheid is echter wel goed en 
noodzakelijk om met het proces van start te kunnen gaan.  

Lang was er onduidelijkheid over wat er nu precies wel of niet concreet als initiatief voor zonne 
energie in ontwikkeling was. Afgelopen najaar is tijdens een bijeenkomst over zonne energie eindelijk 
het initiatief concreet gepresenteerd bij Captain Jack (samen met TP Solar en volgens mij ook de 
landschapsarchitect).  

Vervolgens is het volgens mij een langere periode rustig geweest. We zijn op bezoek geweest bij de 
mestvergister van Erik Bak, maar verder heb ik weinig nieuws ontvangen betreft de ontwikkelingen 
van het gebiedsproces.  

Windenergie kwam in februari op de agenda wat veel aandacht heeft gevraagd. Gemiddeld genomen 
is er weinig draagvlak voor windturbines. Ik waardeer het feit dat geprobeerd is/wordt om een open 
en transparante discussie te voeren over windenergie. Gevoelsmatig heerst er angst voor initiatieven 
voor windenergie. Persoonlijk vind ik het jammer dat het nu lijkt alsof de angst voor wind nu wordt 
gebruikt voor consensus op zon. Graag zou ik terug willen naar het hoofdstuk zon (dus wind buiten 
beschouwing laten) en kritisch kijken naar wat het gebied, en in het bijzonder de omwonenden, 
vinden van het gepresenteerde initiatief.  

Mijn afdronk van de bijeenkomsten was dat de meeste aanwezigen het zonneveld té groot vinden. 
De ‘doelstelling’ (later ook wel eens gepresenteerd als ‘opgave’) van 88 TJ wordt met het huidige 
initiatief van 180 TJ bijna 2,5 keer gerealiseerd. Mogelijke kanttekening hierbij is dat Erik Bak zal 
proberen om een volgende opgave voor het gebied af te dwingen. Garantie wordt hier nadrukkelijk 
niet voor gegeven.  

Mestverwerking heeft mogelijk potentie en kan een bijdrage leveren in de energie doelstelling. 
Voorwaarde die het gebied volgens mij duidelijk te kennen heeft gegeven is dat het eventuele 
potentieel (idem geldt voor wind) dan in mindering moet worden gebracht op het zonneveld. In de 
tijd is het zonneveld nóg groter geworden en onder angst/druk voor mogelijke ontwikkeling van 
windenergie lijkt het erop dat een deel van de omwonenden akkoord is met een 48 hectare groot 
zonneveld.  

Standpunt windenergie is duidelijk, gemiddeld genomen weinig  tot geen draagvlak in de buurt. 
Laten we proberen om het gebiedsproces helder en zuiver te houden en ervoor te zorgen dat 
meningen over de omvang van het zonneveld niet worden beïnvloed door dreigingen van andere 
ontwikkelingen. Volgens mij is het de bedoeling dat we per initiatief (zon, wind en mest) 
onderzoeken wat in het gebied kan en wat het gebied wil/vindt.  

Verder vinden wij dat er weinig aandacht voor perspectief voor landbouw in het gebied wordt 
geboden, laat staan dat er wordt ingegaan op dit onderwerp. Mestverwerking kan gedeeltelijk 
mogelijk perspectief bieden, maar het ontbreekt aan perspectief als omschreven in de visie landelijk 
gebied.  


